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P R O T O K Ó Ł Nr 51/2024 
z posiedzenia Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie 
odbytej 5 marca 2024 r. w Urzędzie Miejski w Śremie 

 
Przewodniczący Komisji – Zdzisław Żeleźny 26 lutego 2024 r. zwołał 

posiedzenie Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady 
Miejskiej w Śremie na 5 marca 2024 roku. O zwołaniu posiedzenia zostali 
powiadomieni drogą elektroniczną wszyscy członkowie Komisji oraz zaproszeni 
goście. (Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią załącznik nr 1 
do niniejszego protokołu). 

 
Posiedzeniu 5 marca 2024 roku przewodniczył Zdzisław Żeleźny, udział 

w nim wzięli członkowie Komisji oraz Wiceprzewodniczący Rady wg. listy 
obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu). 

• Radny Krzysztof Lewandowski – nieobecny usprawiedliwiony. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Jabłońska Barbara – Naczelnik PEU; 
2. Świdurska Maria – Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Śremie (CUS); 
3. Żeleźny Bartosz – Z-ca Burmistrza Śremu. 

 
Przewodniczący Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego 

na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzył posiedzenie, 
powitał członków Komisji oraz zgromadzonych gości. 

 
Następnie Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został 

przekazany radnym drogą elektroniczną i zapytał o propozycje zmian. 
Członkowie Komisji nie zgłosili uwag/zmian do porządku posiedzenia. 

 
Porządek obrad. 

1. Przyjęcie protokołu 50/2024 z posiedzenia Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do Projektu „Wielkopolskie 
telecentrum opieki” dofinansowanego przez Unię Europejską 
w ramach „Funduszy Europejskich dla Wielkopolski 2021-2027”, 
Priorytet 6, Działanie 06.13 Usługi społeczne i zdrowotne 
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realizowanego przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej 
w Poznaniu we współpracy z gminami Województwa 
Wielkopolskiego, 
b) zmieniającego uchwałę w sprawie powołania Śremskiej Rady 
Seniorów oraz nadania jej Statutu. 

3. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
Ad. 1 Przyjęcie protokołu 50/2024 z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji przekazał, że do protokołu 50/2024 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdził, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
 
Ad. 2 Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do Projektu „Wielkopolskie 
telecentrum opieki” dofinansowanego przez Unię Europejską 
w ramach „Funduszy Europejskich dla Wielkopolski 2021-2027”, 
Priorytet 6, Działanie 06.13 Usługi społeczne i zdrowotne 
realizowanego przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej 
w Poznaniu we współpracy z gminami Województwa Wielkopolskiego. 

Projekt uchwały zreferowała Dyrektor CUS, Maria Świdurska. 
 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Tomasz Jakuszek zapytał, w jaki sposób będą informowane osoby 
starsze, dla których dedykowana jest pomoc? 

Dyrektor CUS Maria Świdurska odpowiedziała, że w przypadku Centrum 
Wsparcia Seniora CUS posiada dobrą praktykę w zakresie rozpowszechniania 
usług polegającą na bezpośrednich spotkaniach ze wszystkim podmiotami 
świadczącymi usługi na rzecz osób starszych (np. organizacje pozarządowe, 
placówki ochrony zdrowia), na których omówiony jest zakres świadczonych 
zadań. Dodatkowo informacje zamieszczane są także w prasie (przede wszystkim 
bezpłatnej). Została również podjęta współpraca ze spółdzielnią mieszkaniową 
i informacja zostanie zamieszczona w informatorze, który bezpośrednio trafia 
do skrzynek pocztowych mieszkańców, ale także na tablicach ogłoszeniowych 
na klatkach schodowych.  

Radny Tomasz Jakuszek poprosił o dokładniejszą informację na temat 
teleopasek jako formy pomocy dla osób starszych? 

Dyrektor CUS Maria Świdurska poinformowała, że w ramach 
ubiegłorocznej edycji projektu było do dyspozycji 25 opasek. Opaska została 
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skierowana przede wszystkim do osób, które zostały zgłoszone przez osoby 
ze „stowarzyszeń senioralnych”. Wszystkie osoby zainteresowane przyszły 
na spotkanie organizacyjne. Ponadto pracownik OPS podczas rozmowy 
telefonicznej proponował osobom, które nie mogły samodzielnie przyjść 
na spotkanie (np. obłożnie chorym) taką formę wsparcia. Pracownik przeszedł 
szkolenie i dostarczył wszystkim osobom teleopaski do domu, od razu zakładając 
i ucząc je obsługi.  Teleopaski z tegorocznej edycji oprócz pomiaru ciśnienia 
i kontaktu z pomocą medyczną, będą miały możliwość kontaktu z pielęgniarką 
oraz dietetykiem.  Usługa jest bezpłatna, czyli użytkownicy nie ponoszą żadnych 
kosztów z tytułu użytkowania teleopaski. 

Radny Tomasz Jakuszek zapytał, jakie jest kryterium przydziału? Czy lekarz 
prowadzący lub rodziny ma możliwość wyznaczania osób? 

Dyrektor CUS Maria Świdurska odpowiedziała, że w przypadku 
25 teleopasek z poprzedniej edycji na liście osób oczekujących były tylko 4 osoby. 
Nie jest to powszechna usługa, która cieszy się dużym zainteresowanie. Dodała, 
że zdarzyło się, iż podczas użytkowania kilka osób zrezygnowało z teleopaski. 
Z czasem, jeżeli usługa stanie się bardziej powszechna zostaną wprowadzone 
kryteria, po pierwsze będzie ona skierowana do osób samotnych, 
nieposiadających rodziny i niekorzystających z innych form wsparcia (np.  tam, 
gdzie chodzi opiekunka, teleopaska nie jest potrzebna). Kryteria będą 
dostosowane, tak by trafić tam, gdzie ta pomoc jest bardziej potrzebna, np. na 
tereny wiejskie, gdzie domy są zlokalizowane w dalszej odległości od siebie.  

Radny Tomasz Jakuszek zapytał, jakie dane osobowe są potrzebne, 
by przypisać opaskę do konkretnej osoby? 

 Dyrektor CUS Maria Świdurska odpowiedziała, że na podstawie 
pierwszego projektu może powiedzieć, że były to dane dotyczące: imienia 
i nazwiska oraz numer telefonu. Osoby, które korzystają z ofert klubu seniora, 
są przyzwyczajone do pozyskiwania danych, także nie stwarza to problemu. 
Dodała, że wszystkie dane są odpowiednio zabezpieczone. 
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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b) zmieniającego uchwałę w sprawie powołania Śremskiej Rady Seniorów 
oraz nadania jej Statutu. 

Projekt uchwały zreferowała Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska. Zgłosiła również 
autopoprawkę do projektu uchwały. (pismo dot. autopoprawki stanowi załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu)  
 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 
 Radny Andrzej Mieloszyński zapytał, czy aby należeć do Rady Seniora 
trzeba być seniorem, czy kryterium wiekowe nie obowiązuje? 
 Naczelnik PEU Barbara Jabłońska odpowiedziała, że w Statucie jest zapis, 
iż do Rady Seniora mogą być powołane osoby powyżej 60 roku życia oraz można 
zgłaszać kandydatów z różnych organizacji, które działają na rzecz seniorów. 
I w związku z tym, że przedstawiciele tych organizacji są często w wieku 
młodszym, dlatego znajdują się w strukturach Rady Seniorów. 
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 
Wyniki: ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(NIEOBECNI), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 

Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Opinia Komisja w sprawie projektów uchwał stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.3 Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że w związku z pismem z dnia 
22 lutego br. od Centrum Usług Społecznych informacje pn.: Roczne 
sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2023 r. oraz 
Sprawozdanie z realizacji Śremskiego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2022-2024 za 2023 rok, które zostały przez Komisję zaplanowane do omówienia 
w marcu, zostaną omówione w kwietniu. (Pismo z CUS stanowi załącznik nr 5 
do niniejszego protokołu) 
  



5 

 

Następnie zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania/ uwagi w tym punkcie 
posiedzenia? 
 Radni nie zgłosili pytań/uwag. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Komisji – Zdzisław 
Żeleźny podziękował za udział w posiedzeniu Komisji, zamykając obrady 
o godz. 15:50. 

 
 
 
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska 

/-/Zdzisław Żeleźny 
 
 
 
 
 
Załączniki do protokołu: 

1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Pismo dot. autopoprawki do projektu uchwały. 
4. Opinia Komisji dot. projektów uchwał. 
5. Pismo z CUS z dnia 22 lutego 2024 r. 

 
 
 
Protokół sporządziła: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  


